
392583 - Sitenin Hesabına Para Yatırmak Şartıyla Reklamlara

Tıklayarak Para Kazanmanın Hükmü

Soru

sovrntur.com adında bir site mevcuttur. Çalışma şekli şöyledir. Katılım sağlandığı takdirde
10 reklam görmenize izin verirler. On reklam karşılığında 10 lira para verirler. İkinci gün 10
reklam daha izlemenize izin verirler. Toplam 20 lira olur, banka hesabımızı ekleriz ve %92

sini çekebiliyoruz. Diğer günlerde reklam görmek için siteye para yatırmamız gerekir. Örnek
olarak 200 lira yatırırız ve her gün on reklama bakma hakkına sahip oluyoruz. 600 lira
yatırdığımızda her gün otuz lira karşılığında reklam izleyebiliyoruz. Bu uygulamanın hükmü

nedir?

Detaylı cevap

-Reklamlara tıklayarak para kazanmak, iki şartla caizdir:

Birincisi:

Reklamların mübah ürünlerle ilgili olması, çünkü ilana tıklamak ve çoklu ziyaret bu ürüne
destek mahiyetindedir. Şüphesiz haram ve kötü olan şeylere reklam yapmak ve yaymak

caiz değil değildir: yüce Allah şöyle dedi: “İyilik ve takva (Allah’a karşı gelmekten sakınma)

üzere yardımlaşın. Ama günah ve düşmanlık üzere yardımlaşmayın. Allah'a karşı
gelmekten sakının. Çünkü Allah’ın cezası çok şiddetlidir.” (Maide/2)

Rasulullah Sallallahu Aleyhi Vesellem şöyle dedi: “.. Ve her kim bir sapıklığa davet ederse,
ona tâbi olanların günahları kadar kendine günah olur. Bu, tâbi olanların günahlarından hiç
bir şey eksiltmez” buyurdular. (Muslim  4831)

Pornografik, içki, faiz bankaları, kumar siteleri, Hristiyanlık siteleri gibi şeriata aykırı sitlere
tıklamak caiz değildir.

İkincisi:
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Kazanç belirli olması gerekir. Örnek olarak her bir reklam için şu kadar para verilecek diye
kazanç belli olması gerekir aksi takdirde belirsizlik varsa sözleşme geçerli olmaz.

-Siteye  para yatırmak caiz değildir. Çünkü yatırdığınız para  şeri olarak onların zimmetinde

borç ve avanstır. Bu borç tekrar iade edilmesi gerekir. Nitekim satış, kira ve cuale gibi
işlemlerin karşılığına yönelik farklı bir ücret almak ve vermek caiz değildir.

Amr bin Şuayb, babasından O da dedesinden rivayet ettiğine göre Rasulullah Sallallahu
Aleyhi Vesellem şöyle dedi: "Borç (para) verme şartıyla satış helal değildir. (Tirmizi 1234,
Ebu Davud 3504, Nesai 4611)

Satış işlemine söylenen bu hüküm diğer tüm karşılıklı bedel ödeme işlemleri için geçerlidir.

Komitenin kararına göre geçer: Aracının müşteriye ticaretin kendi aracılığıyla yapılmasını

şart koşması borç ve komisyonculuk işleminin aynı anda olmasına neden olur. Bu da borç ve
satış işlemini bir arada yapma anlamındadır. Şüphesiz bu Rasulullah Sallallahu Aleyhi
Vesellem tarafından yasaklanmıştır. Çünkü kişi bu durumda verdiği borçtan faydalanmış

olur. Fıkıh alimleri, yarar sağlayan her türlü borç faiz olduğuna dair ittifak etmiştir.

Sonuç olarak bu sitelere para miktarı ne olursa olsun bu amaçla para yatırmak caiz değildir.
Size vacip olan paranı çekip tövbe etmendir. 

En iyisini Allah bilir.
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